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Thu Van Tran, Rainbow Herbicides #1, 2020, graphite, spray-paint on paper, 60 x 40 cm. 

Thu Van Tran’s works construct an open space in which the history becomes manifested in nature. Each 
social action leaves traces in history and scars in nature. A tree is a silent witness that lives through events 
and never forgets. Nature senses, registers, and archives things. The works of Thu Van Tran visualize 
nature’s memory: trees lying on the ground as if buried, canvases covered in natural rubber, works on  
paper with a color scheme that’s heavy on symbolism. The symbolism of the materials she uses plays an  
important role in the artist’s work. It is her language with which she records cultural and historical events.  
Born in Vietnam and raised in Paris, Thu Van Tran depicts the sublime goings-on of the twentieth century in  
a poetic, narrative installation. 

Much like Caspar David Friedrich, Thu Van Tran always looks for augustness in nature. Both their works 
are full of magical beauty and somber melancholy. Friedrich used the natural symbolism of landscapes to 
address the fate and suffering of human beings. Thu Van Tran also endows mountains, trees, sunsets, and 
sunrises with a narrative voice. Similarly fraught with emotion as the work The Sea of Ice from 1823/1824, 
Thu Van Tran’s Rainbow Herbicides examines the sublime, overpowering quality of nature. A huge cloud 
spans the entire image and lets the viewer guess whether it is an explosion, a cloud, or a volcano. The six  
colors applied on the canvas in a spraying technique give the work a bright dynamic and, at the same time, 
let us glimpse into a darker time in our history.

The work group Penetrable, which premiered as a wall installation at the 2019 Art Basel Unlimited, also 
tells  a  story  in  its  abstract  language—a story of  rubber  trees,  colonial  exploitation,  and its  aftermath.  
Pigments were mixed with the milky latex from rubber trees and applied in thick layers to the canvas. When 
the latex had dried into a rubber layer that covered the canvas like a second skin, the artist pulled it off. The 
pigments left waterproof traces on the canvas, forming an abstract, monochrome composition that displays 
a wide variety of subtle color nuances. All of the artist’s works are devoid of people, yet they deal intricately  
with human presence. The exhibition title,  H as HOMME, refers back to the etymology of the words and 
queries human action.

Thu Van Tran’s work has been exhibited at Centre Georges Pompidou, Moderna Museet in Stockholm, the 
57th Venice Biennale, and Neuer Berliner Kunstverein in Berlin, among others. Next year will see a solo 
exhibition at the Palais de Tokyo. Her works are included in international, public, and private collections,  
including the Musée National d'Art Moderne in Paris, the Kadist Foundation in Paris/San Francisco, the  
Lidice Memorial, the Josée & Marc Gensollen Collection, and the Vehbi Koç Foundation in Istanbul.
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Thu Van Tran, Rainbow Herbicides #1, 2020, Graphit, Sprühfarbe auf Papier, 60 x 40 cm. 

Die  Arbeiten  von  Thu  Van  Tran  konstruieren  einen  offenen  Raum  in  dem sich  die  Geschichte  der  Natur 
manifestiert. Jede gesellschaftliche Handlung hinterlässt Spuren in der Geschichte und Narben in der Natur. Ein  
Baum ist ein stummer Zeuge, der das Geschehene miterlebt und nie wieder vergisst. Die Natur spürt, sieht und 
archiviert. Die Arbeiten von Thu Van Tran visualisieren die Erinnerungen der Natur: auf dem Boden liegende 
Bäume,  welche  wie  begraben  wirken,  mit  Kautschuk  überzogene  Leinwände,  Papierarbeiten  mit 
symbolträchtiger Farbabfolge. Die Symbolik der Materialien spielen bei der Künstlerin eine wichtige Rolle. Es ist  
ihre Sprache kulturelle und historische Ereignisse festzuhalten. Geboren in Vietnam und aufgewachsen in Paris 
stellt  Thu Van Tran in ihren Arbeiten das sublime Geschehen des 20. Jahrhunderts in einer poetischen und 
narrativen Installation dar. 

Ähnlich wie Caspar David Friedrich, sucht Thu Van Tran immer auch das Erhabene in der Natur. Ihre Arbeiten 
sind  voller  magischer  Schönheit  und  düsterer  Melancholie.  In  seiner  Natursymbolik  der  Landschaften, 
behandelte Friedrich das Schicksal und das Leiden der Menschheit. Auch Thu Van Tran verleiht den Bergen,  
Bäumen, Sonnenuntergängen und -aufgängen eine narrative Stimme. Vergleichbar emotionsgeladen, wie bei 
der Arbeit Das Eismeer aus dem Jahr 1823/1824, spricht Thu Van Tran in Ihrer Arbeit Rainbow Herbicides über 
das Erhabene, das Überwältigende in der Natur. Eine riesige Wolke überzieht sich über das gesamte Bild und 
lässt den Betrachter rätseln, ob es sich um eine Explosion, Wolke oder einen Vulkan handelt. Die sechs Farben,  
welche mit Sprühtechnik auf das Bild aufgetragen wurden, verleihen der Arbeit eine farbige Dynamik, lassen 
aber gleichzeitig in die dunkleren Zeiten der Geschichte blicken.

Auch  die  Werksgruppe  Penetrable,  die  ursprünglich  als  Wandinstallation  bei  der  Art  Basel  Unlimited  2019 
präsentiert wurde, erzählt in ihrer abstrakten Sprache über die Geschichte der Kautschukbäume, der kolonialen  
Ausbeutung und deren Folgen. Pigmente werden mit der Milch des Kautschukbaumes vermischt und in dichten 
Schichten  auf  die  Leinwand  aufgetragen.  Nach  dem Trocknen  zieht  die  Künstlerin  die  Kautschuk-Schicht,  
welche sich wie eine zweite Haut auf die Oberfläche legt, von der Leinwand ab. Die Pigmente hinterlassen  
imprägnierte Spuren auf der Leinwand und bilden eine abstrakte, monochrome Komposition, welche sich aus 
den  unterschiedlichsten  Farbnuancen  zusammensetzt.  Alle  Arbeiten  der  Künstlerin  sind  menschenleer,  
beschäftigen sich jedoch intensiv mit der menschlichen Präsenz. Die Bedeutung des Ausstellungstitels H as 
HOMME greift  auf  den  historischen  Ursprung  des  Wortes  zurück  und  hinterfragt  kritisch  das  menschliche 
Handeln.  
Die  Arbeiten  der  Künstlerin  wurden  unter  anderem  im  Centre  Georges  Pompidou,  Moderna  Museet  in 
Stockholm, auf der 57. Biennale in Venedig und im Neuen Berliner Kunstverein in Berlin ausgestellt. Nächstes 
Jahr folgt eine Soloausstellung im Palais de Tokyo. Ihre Arbeiten befindet sich in internationalen, öffentlichen 
und privaten Sammlungen, wie Musée National d'Art Moderne in Paris, Kadist Fondation, Paris / San Francisco, 
Lidice Memorial, Josée & Marc Gensollen Collection und Vehbi Koc Fondation, Istanbul. (S.Sokolov)
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